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MILÍ PRIATELIA, 
ak by sa sviatočné číslo obecných novín 
zmenšilo do formátu vianočného po-
zdravu, zaželal by som Vám všetkým 
len jednoducho – no nemenej úprimne – 
pokojné  a  radostné  vianočné  sviatky  
a požehnaný nový rok 2012. Skúsim 
však trošku viac… 
V bohatstve prežívaných sviatkov už 
veľmi nemyslíme na prípravu, ktorá im 
predchádzala. No jednako by som sa rád 
vrátil aj k nej. Adventný čas nás učil tr-
pezlivosti a skromnosti zároveň. A hoci 
sa  naše  cesty „kučeravili“  za  nákupmi 
a prípravami, trochu sme túžili „vyrov-
nať cestu“. K blízkym, k sebe… ale vari 
aj v širšom zmysle k blížnym… k Bohu. 
Aké je to cenné, keď sa môžeme pripra-
viť… 
Vianoce sú vždy v niečom nové. Neo-
pakovateľné. Napríklad aj ľudia okolo 
nás sú zase o trošku iní – minimálne ich 
vek nás o tom presviedča – ale aj každý 
za seba cíti zmenu. Povrchne povieme, 
že to je už otrepané, že už nič nové od 
Vianoc nemôžeme čakať. No kdesi 
vnútri túžime po novom zrodení ideálov 

o hodnote ľudského života. Nech by bo-
lo na Zemi viac pravdy, lásky, spravod-
livosti, pokoja… 
Vianoce dostávajú mnohé „podnadpi-
sy“, snažíme sa im tak dať pestrejšiu 
náplň. No ak sa v nich nenarodil malý 
Ježiš – ktorý je zároveň jediný a mocný 
Boh –, budeme navždy márnymi pát-
račmi po vytúžených hodnotách. Alebo 
teda prijmeme, že pravda, láska, spra-
vodlivosť, pokoj… sú nám na dosah. No 
zostávame slobodní neprijať… 
Vrátim sa napokon k úvodnému „štýlu“ 
vianočného pozdravu… Aby som zaže-
lal všetkým obyvateľom obce slobodne 
pravdivé požehnané Vianoce… A, ak 
môžem, s úprimným otcovským a brat-
ským pozdravom… 

Vladimír Kiš  
administrátor farnosti 

 
Vinšujeme Vám týto 
slávne svátky, Krista 

Pána narodzení, by Vám 
dal Pán Boh zdraví, 

ščascí, Božské požeh-
nání a po smrci králov-
stvo nebeské by ste ob-

sáhnut mohli!  
Takto sa tradične vinšovali vianočné 

sviatky v Abraháme. 
 

 

 

VÁŽENÍ OBČANIA  
Blíži sa koniec roka 2011. Rok, ktorý 
bol pre väčšinu z nás veľmi náročný. 
Rok, ktorý ubehol príliš rýchlo na to, 
aby sme sa vedeli zastaviť a vnímať ži-
vot okolo seba inak, než len z pohľadu 
naháňania stanovených priorít doma, či 
v práci. Sme vystresovaní, žijeme v hek-
tickej dobe a nie príliš vnímame, že za-
búdame, alebo na vedľajšiu koľaj odsú-
vame, to, čo je prirodzené a ľudské – 
vzájomnú ohľaduplnosť, lásku, úctu, 
spolupatričnosť. Našťastie Boh nám dá-
va každoročne možnosť s prichádzajú-
cimi vianočnými sviatkami zastaviť sa 
a porozmýšlať nad sebou samými, či 
sme v zápale našich aktivít a plnenia si 
svojich cieľov nezabudli na ľudí okolo 
seba a hlavne na svojich najbližších. 
Vianočný čas a štedrý deň nie  je len 
o obdarúvaní svojich blízkych a zná-
mych darčekmi, ale je hlavne o atmosfé-
re, ktorú tieto sviatky prinášajú, o plnom 
uvedomení si a vnímaní tohto času po-
koja a lásky medzi ľuďmi. Dajme preto 
priechod svojim citom, odovzdajme na-
šim blízkym to, k čomu sme sa počas 
roka nedostali, alebo len málo venovali, 
a to je čas – čas jeden pre druhého. 
Využime naplno sviatky mieru a pokoja 
na načerpanie nových síl, uvedomenie si 
potreby jeden druhého, rodiny a priate-
ľov, aby sme  do Nového roka 2012 
vstúpili v plnej sile a odhodlaní. 
Ja Vám všetkým prajem do Nového ro-
ka 2012 zdravie, šťastie, lásku a na-
dostač všetkého dobrého. Veľa osob-
ných a pracovných úspechov. 

Ing. Igor Németh                  
starosta obce  
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ZO ZASADNUTIA OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA  
V ABRAHÁME 

Obecné zastupiteľstvo 
dňa 8.12.2011 

Priebeh zasadnutia 
1. Zasadnutie otvoril a viedol starosta 
obce Ing. Igor Németh. Oznámil, že na 
zasadnutí je prítomných 5 poslancov 
a zasadnutie je uznášaniaschopné.   
Starosta predložil program zasadnutia,  
ktorý navrhol doplniť o prerokovanie 
a schválenie plánu kontrolnej činnosti 
hlavnej kontrolórky obce Abrahám na 
1. polrok 2012. 
Hlasovanie: za 5, proti 0, zdržal sa 0. 
2. Starosta obce určil  zapisovateľa 
a overovateľov zápisnice. 
3. Návrhová komisia bola schválená 
v zložení: Anna Klementová, Ing. Lu-
káš Kopáčik, Ing. Jana Takáčová. 
Hlasovanie: za 5, proti 0, zdržal sa 0. 
4. Kontrola plnenia uznesení z pred-
chádzajúceho zasadnutia: 
Uznesenie D/1 –  sa splní  pri schvaľo-
vaní sadzobníka poplatkov na rok 2012. 
Ostatné uznesenia boli splnené. 
5. Interpelácie občanov, organizácií 
a poslancov z minulého zasadnutia: 
p. Tarrová, predseda petičného výboru 
za vylúčenie kamiónovej dopravy 
z obce Abrahám – bola informovaná 
o odstúpení petície občanov Abrahámu 
na VÚC Trnava a KR PZ Trnava. 
Nové interpelácie občanov, organizácií 
a poslancov neboli. 
Prerokovanie a schválenie sadzobníka 
obecných poplatkov s platnosťou od 
1.1.2012. 
Návrh sadzobníka bol na pracovnom 
stretnutí dňa 15.11.2011 podrobne pre-
rokovaný. 
Pripomienky poslancov boli do návrhu 
zapracované a návrh sadzobníka bol na 
úradnej tabuli a na internetovej stránke 
po dobu 15 dní na pripomienkovanie 
občanom. 
Pretože pripomienky neboli uplatnené, 
starosta dal o sadzobníku obecných po-
platkov  s platnosťou od 1.1.2012 hla-
sovať. 
Hlasovanie: za 6, proti 0, zdržal sa 0.  
 
Prerokovanie a schválenie VZN č. 
5/2011 o miestnych daniach a miest-
nom poplatku za komunálne odpady 
a drobné stavebné odpady. 
VZN č. 5/2011 bolo prerokované na 
pracovnom stretnutí poslancov OZ 
a ich pripomienky boli zapracované do 
návrhu VZN. VZN bolo po dobu 15 dní 

na úradnej tabuli a na internetovej 
stránke obce Abrahám na pripomienko-
vanie občanom. Zo strany občanov  
pripomienky neboli. Pripomienky po-
slancov boli zapracované do predlože-
ného návrhu. 
Hlasovanie: za 6, proti 0, zdržal sa 0. 
Rôzne  
Starosta predložil návrh zápisu do 
obecnej kroniky za rok 2010. Poslan-
com bol uvedený materiál  zaslaný  
mailom pred zasadnutím OZ. Návrh  
zápisu bol bez pripomienok schválený. 
Hlasovanie: za 6, proti 0, zdržal sa 0. 
Informácie starostu o: 
 Príprave zvýšenia bezpečnosti obča-
nov formou kamerového systému 
v obci Abrahám. 
 O vybudovaní  osvetlenia  rybníka 
„Hliník“. V zimných mesiacoch mož-
nosť korčuľovania. 
 Žiadosti Mariana Vrbovského ohľa-
dom osvetlenia cesty do miestneho lesa. 
 Sťažnosti p. Petra  Zechela (Abrahám 
171) na rušenie nočného pokoja akcia-
mi mládeže v klube. 
 Žiadosti Milana a Kataríny Kollárov-
cov (Abrahám 463) o vybudovanie ve-
rejného osvetlenia v lokalite „Záhume-
nice“. 
 Sťažnosti Zdenka Borgoša – prená-
jom ornej pôdy a rozoranie prístupovej 
cesty. 
 Žiadosti Zdenka Borgoša o odpredaj 
pozemkov, p.č. 1829 o výmere 319 m2 
a p.č. 1833 výmere  821 m2 , p.č. 1830 
o výmere 1738 m2, všetky tri v 1/2. 
 Žiadosti Štefana Palču o odkúpenie 
pozemkov p.č. 1209/5 o výmere 444 m2 
a p.č. 1209/6 o výmere 647 m2. 
 Privítaní Nového roka 2012 pred kul-
túrnym domom, kam pozval všetkých 
poslancov. 

Anna Klementová 
zástupca starostu 

Obecný úrad informuje 

Stretnutie detí s Mikulášom sa uskutoč-
nilo 5.12. 2011 pred kultúrnym domom, 
deti od 2 do 10 rokov dostali balíčky. 
Deti si pripravili básničky a pesničky 
pre Mikuláša. 
Ešte pred vianočnými sviatkami obec 
Abrahám slávnostne odovzdala do uží-
vania klub mladých v budove múzea. 
Stretnutie občanov a privítanie roka 
2012 sa uskutoční na Silvestra pred 
kultúrnym domom. 

Najbližší vývoz TKO z domácností 
bude  30.12.2011. 
V druhej polovici decembra 2011 
uskutočnia pracovníci OcÚ odpis vodo-
merov v domácnostiach. 
Do konca januára 2012 treba nahlásiť  
na OcÚ v Abraháme, ak nastali zmeny 
o dani z nehnuteľností na rok 2012. 
Sledujte internetovú stránku obce 
www.abraham.sk, kde sú zverejnené 
aktuálne informácie pre občanov, ako 
napr. výstavba nových bytových do-
mov, zápisnice zo zasadnutia obec-
ného zastupiteľstva, sadzobník poplat-
kov na rok 2012, všeobecno-záväzné 
nariadenia obce pre rok 2012, informá-
cie o ZŠ Michala Tareka, MŠ a aj pro-
pagačnú tabuľu pred OCÚ, na autobu-
sovej zastávke a pri kultúrnom dome. 

Anna Klementová 

Obecný úrad v Abraháme 
praje všetkým spoluobčanom 
pokojné, milostiplné vianočné 
sviatky a  šťastný Nový rok 

2012 

 

Informácie pre 
obyvateľov pri 

vybavovaní  pohrebu 
Pohrebná služba Kováč Sládkovičovo: 
tel. 0903 423 976 
031/784 1568 a  031/784 1183 
Cirkevný obrad na cintoríne treba 
ohlásiť vdp. Vladimírovi Kišovi na 
Farský úrad v Abraháme 
tel. 031/789 94 35 
Správca domu smútku p. Anna 
Sládečková, bytom Abrahám č. 181 (pri 
kostole) 
tel.  0911 221 565 
Matričný úrad  Abrahám – Obecný úrad 
Abrahám č. 52 
tel. 031/ 7857 220 
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SPOLOČENSKÁ RUBRIKA 

 
 
Donáškou priamo do 
domu priniesol bocian 
vzácny poklad v batohu do 
týchto rodín v Abraháme: 
  

Šimon Ležovič 
rodičia Lucia a Juraj 

Ležovičoví 
Vitaj medzi nami! 

 

   
Nech sú pre Vás vianočné 

sviatky 
príjemným zastavením, 
aby ste načerpali veľa 

radosti do života 
a silu prekonať všetky prekážky, 

ktoré Vám nastávajúci rok  
prinesie do cesty. 

Krásne vianočné sviatky 
 a šťastný Nový rok všetkým 

spoluobčanom praje 

vedenie P-OD Abrahám 

 

Naši jubilanti sa dožívajú: 
 

50 rokov 
Alena Debrecká 

  

 60 rokov 
Doc. MUDr. Martin Huťan, CSc., Anna Sládečková,  

Karol Kopáčik, Michal Andel 
 

 70 rokov  
Anna Janíková, Oľga Krivosudská, Dezider Gajarský 

  

 80 rokov 
Mária Cmerová 

 

                                            Jubilantom srdečne blahoželáme! 
                                                    Alena  Debrecká, matrikárka

 Výbor MO Matice Slovenskej v Abraháme  
Vás pozýva na  

XI .FAŠIANGOVÝ PLES 

dňa 21 januára 2012 o 2000 h. 
v KD v Abraháme  

Do tanca a na počúvanie hrá  skupina 
Trend 

Pripravená je bohatá tombola 
a občerstvenie 

 
Vstupné 10 € na osobu,  

v cene je prípitok a večera 
Predaj vstupeniek u p Klementovej  
a na Obecnom úrade v Abraháme  

 
    

Opustili  nás 
 
  Miloš Blanarovič 

vo veku 46 rokov 
 

Antonia Bilčíková 
vo veku 85 rokov 

 

Žofia Ivančíková 
vo veku 87 rokov 

 
Eduard Toman 
vo veku 74 rokov 

 

   
Helena Bučková 
vo veku 91 rokov 

 
Stanislav Géc 

vo veku 65 rokov 
 

Alojz Krajčovič 
vo veku 67 rokov 

 

 
Je taká chvíľa, skončí sa život, začne sa spomienka. 

Je taká chvíľa, rozlúčka bez podania ruky, bez objatia a bozku, 
rozlúčka a odchod do nenávratna... 
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ZÁKLADNÁ ŠKOLA MICHALA TAREKA V ABRAHÁME 

Predvianočné zamyslenie 
Opäť nastal ten krásny čas – čas očaká-
vania najkrajších sviatkov roka – Via-
noc. V tomto období akosi viac myslí-
me na svojich blízkych a snažíme sa 
pripraviť im v podobe prekvapenia pod 
stromčekom tie najpríjemnejšie 
a najčarovnejšie chvíle. Lebo nie na-
darmo sa hovorí – najväčšia radosť je 
vtedy, keď môžeme obdarovať  toho, 
koho máme radi.  Hoci mnohí frflú na 
predsviatočný zhon, štedrovečerný čas 
v nás vyčarí čosi príjemné a ťažko len 
niekoľkými slovami opísateľné. V tom-
to období akosi viac myslíme na uply-
nulé dni, rekapitulujeme celý rok, pri-
pomíname si príjemné a pekné udalosti, 
ale bohužiaľ aj tie smutné a nie vždy 
najpríjemnejšie. Ale povieme si – taký 
je už život – prináša rôzne situácie. 
Niektoré neovplyvníme, ale mnohé mô-
žeme – je to len a len v našich silách.  
V poslednom období „zápasíme“ s ta-
kým fenoménom, ako je agresivita, 
agresívna komunikácia. Problémy 
a problémiky akosi nevieme riešiť 
pokojnou cestou. Keď sa nám niečo 
nezdá podľa našej predstavy, hneď 
„vyrážame do útoku“. Povieme si, áno, 
veď takýto druh komunikácie je všade 
okolo nás – v televíznych programoch, 
v diskusných reláciách, v parlamente... 
Akosi sme si zvykli takto útočne vyjad-
rovať svoj názor a myslíme si, že to je 
tak najlepšie, že to tak má byť.   
V minulom čísle Abrahámskych novín 
v článočku Na zamyslenie pani Darina 
Bartošová načrtla problém zo svojho 
uhla pohľadu a dovolím si jej dať vo 
veľkej časti za pravdu. A hneď aj vy-
svetlím prečo. Nie je ťažké skonštato-
vať, že správanie mladých ľudí a ich 
spôsoby nie sú v zhode s pravidlami 
slušného správania. Ale snažme sa hľa-
dať aj korene tohto problému. Ja ako 
pedagogička s mnohoročnými skúse-
nosťami zisťujem, že ak vo výchovnom 
pôsobení nebude škola s rodičmi „ťahať 
za jeden povraz“, náprava nenastane. 
A toto je alfa a omega nášho problému. 
Rodičia prestali komunikovať so svo-
jimi deťmi. Ich záujem o svoje deti sa 
často začína a končí pri otázke: „Čo 
bolo v škole, akú si dostal známku?“ 
A žiaľ u niektorých rodičov ani to... 
My – učitelia v škole akosi rátame 
s tým, že deti prídu do prvej triedy 
„vyzbrojení“ základnými pravidlami 
slušného správania. Čo znamená po-
zdraviť, poprosiť, poďakovať a vedieť 

sa slušne ospravedlniť. Aké je však 
naše prekvapenie, keď dieťa príde do 
školy, do šatne, do triedy, do jedálne, 
do autobusu a keď stretne pani učiteľ-
ku, pána učiteľa alebo staršieho spolu-
žiaka,  akoby stratilo reč. Keď by bolo 
k tomu vedené z rodiny, tento úkon by 
bol preňho samozrejmý a bežný. Iste,  
máme aj takých žiakov, ako je náš 
prvák Jožko Lukačovič, ktorý okrem 
toho, že vždy pozdraví, je preňho aj 
prirodzenou samozrejmosťou, že 
v školskej jedálni zaželá všetkým dobrú 
chuť. A  vždy sa pani kuchárke poďa-
kuje za jedlo, ktoré mu chutilo. Lebo je 
takto vedený z domu – od rodičov. 
Veľká väčšina našich žiakov je slušná 
a vždy ochotná ako voči spolužiakom, 
tak aj k učiteľom. Takisto nemajú prob-
lém svedomito sa pripravovať a chodiť 
na vyučovanie vždy načas. A takí si 
určite zaslúžia našu veľkú pochvalu. 
Ale čo s tými, ktorým základné pravid-
lá slušného správania musíme vštepo-
vať a neustále pripomínať tu – v škole. 
A potom, keď už to dobrým slovom 
nejde a k náprave neprichádza, riešime 
situáciu istým postihom – napríklad aj 
zápisom do žiackej knižky, ktorá je 
mnohokrát jediným komunikačným 
prostriedkom s rodičmi. A bohužiaľ, aj 
tá nejeden raz takýmto žiakom 
v školskej taške chýba. Naši učitelia 
majú eminentný záujem, aby žiakov 
naučili všetko, čo nám učebné osnovy 
predpisujú. Je veľmi ťažké učiť v takej 
triede, kde sa žiaci nesprávajú tak, ako 
majú a narúšajú vyučovací proces. 
A cez prestávky sa nevedia „vmestiť do 
kože“. Vieme dobre, že demokracia 
priniesla okrem množstva pozitív aj 
mnohé negatíva. Hovorí sa, že na de-
mokraciu musí národ dozrieť. Pretože 
mnoho ľudí si demokraciu pletie 
s anarchiou, kde každý si robí, čo chce, 
bez ohľadu na to, či jeho správanie 
neškodí okoliu – iným ľuďom. Neza-
mýšľajú sa nad tým, či tých druhých 
svojím správaním neurážajú. Bohužiaľ 
mnohí spomínajú na „blahé časy“ býva-
lých riaditeľov a  zástupcov škôl, ktorí 
si disciplínu veľakrát udržiavali „donu-
covacími“ prostriedkami v podobe 
faciek. Tak toto my odmietame, aj keď 
môžem potvrdiť, že niektorí rodičia 
nám takéto riešenia aj navrhli. Myslím 
si, že riešiť násilie násilím nemá žiadnu 
pozitívnu budúcnosť. A preto sa vra-
ciam k podstate veci a vyzývam rodi-
čov, starých rodičov, aby sa dobre 
zamysleli práve v tomto predvianoč-
nom a vianočnom období a spýtali sa 

v duchu samých seba, kedy naposledy 
spolu sedeli so svojimi deťmi bez za-
pnutého televízora, bez čítania novín 
a zaujímali sa o to, čo ich zaujíma, teší, 
či trápi? Či sa zaujímali aj o to, keď 
dieťa niečo „vyviedlo“ (lebo aj to patrí 
k detstvu a k dospievaniu), prečo sa tak 
stalo? Každé dieťa má prirodzenú ten-
denciu ochrániť sa. A tak sa stáva, že 
príde rodič do školy „naštartovaný“ 
v agresívnej nálade a samozrejme 
z problému hneď viní iných spolužia-
kov a dokonca aj učiteľov. A to bez 
toho, že by si najprv pokojnou cestou 
vypočul, ako situácia vznikla. A hneď 
zistíme, prečo toto dieťa je v škole také 
agresívne. Veď táto vlastnosť je pre  
jeho rodiča prirodzenou formou komu-
nikácie! A najhoršie, čo môže byť vo 
výchove je, keď rodičia veľakrát v 
afekte negatívne hodnotia pedagóga 
pred svojimi deťmi. A mnohokrát sa 
potvrdzuje, že rodičia, ktorí prejavujú 
subjektívne stanovisko a nepripustia 
chybu zo svojej strany, po niekoľkých 
rokoch sa sťažujú na agresívne správa-
nie svojich dospelých detí voči nim. 
My sa snažíme žiaka vypočuť a s ním 
komunikovať, ale najväčšími stimulá-
tormi sú predsa rodičia. Ešte sa vrátim 
k tomu problému, ktorý bol spomenutý 
pani Bartošovou. Dovolím si ju citovať 
„...A ak už chýba základ slušnosti 
z rodiny, mala by deťom vštepiť tieto 
základy škola. Žiaľ, ani tu často príklad 
vhodný nasledovania deti nevidia. Pani 
učiteľka deťom vysvetľuje, aká do-
pravná značka čo znamená, ale okoloi-
dúcich chodcov si zabudne všimnúť 
a pozdraviť ona i jej trieda...“ Som 
presvedčená, že tu prišlo k  nedorozu-
meniu a  iba k nejakému okamihu, kedy 
pani učiteľka nepostrehla okoloidúcu 
paniu. Pretože si dovolím tvrdiť, že 
situácia vznikla neúmyselne a pani 
učiteľka sa pravdepodobne naplno 
venovala žiakom. Ak to bude takto 
pochopené a opäť sa nebudeme snažiť 
„pranierovať“ učiteľov, myslím si, že 
sa posunieme o kúsok ďalej k lepšiemu 
pochopeniu medziľudských vzťahov 
a za toto neúmyselné možno nevšimnu-
tie  zo strany pani učiteľky sa  úprimne 
ospravedlňujem. Aj mne niekoľkokrát 
nepríjemne padlo, keď som zaparkovala 
svoje auto na parkovisku blízko našej 
školy a zo začiatku som zdravila pána, 
ktorý sa zvykne zdržovať pre svojím 
domom. Ale odpovede som sa nedočka-
la. A preto som si v duchu povedala – 
je mi ľúto, keď žena musí pozdraviť 
muža, a ten jej na pozdrav ani len ne-
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odpovie. Vždy sa snažím pozdraviť 
okoloidúcich a aj mne sa stalo, že som 
sa odpovede na pozdrav nedočkala. 
Pretože mňa tak vychovávali moji 
rodičia, že pozdraviť je slušnosť 
a odzdraviť je povinnosť. A ja zase 
vychovávam a vediem svojich žiakov k 
tomu, že si musia osvojiť taký zvyk, že  
páni by mali prví zdraviť dámy, chlapci 
dievčatá, mladší starších. Tak to platilo 
od veky vekov v slušných 
spoločnostiach. Mňa, keď žiak pozdraví 
desaťkrát za deň, desaťkrát ho 

odzdravím. A som rada, že sa k sebe 
správame slušne. 
Opäť nastal ten čarovný čas – čas, 
ktorý nás robí akýmisi lepšími, 
nežnejšími, starostlivejšími 
a ochotnejšími. A ja prajem všetkým, 
ktorí takými sú nielen v predvianočnom 
a vianočnom období, aby svoju dobrotu 
šírili ďalej, lebo len dobro šíri dobro 
a práve tento veľmi vzácny dar má 
šancu prežiť. Prajem všetkým pokojné 
a požehnané vianočné sviatky. 

A celkom na záver môjho zamyslenia 
mi dovoľte pozvať Vás na našu 
tradičnú vianočnú akadémiu, ktorá sa 
uskutoční dňa 20. decembra v 
Kultúrnom dome v Abraháme 
dopoludnia o 10:00 hodine 
a v podvečer o 16:30 hodine. Tešíme sa 
na Vašu milú prítomnosť a verím, že 
Vás opäť nesklameme a poskytneme 
príjemný predvianočný zážitok. 

Mgr. Andrea Mericová 
riaditeľka školy 

 

MEDZINÁRODNÝ PROJEKT COMENIUS 
„MINULOSŤ FORMUJE NAŠU BUDÚCNOSŤ“ 

 
Už v minulosti sme 
informovali širokú 
verejnosť o úspeš-
nom získaní grantu 
pre ZŠ Michala 
Tareka v Abraháme 

v rámci 
medzinárodného 

projektu 
Comenius. 
A zapojenie našej 
školy je naozaj 
veľmi aktívne a či-

norodé. Čo všetko sme v našej prvej 
etape projektu zrealizovali (september–
november)?  
V dňoch 26.9. až 1.10.2011 som sa 
zúčastnila na našom prvom 
projektovom stretnutí v Portugalsku. 
Zaoberali sme sa predovšetkým 
prípravou projektových aktivít 
týkajúcich sa veľkej osobnosti 
vedeckého sveta M.C. Sklodowskej, 
jedinej držiteľky dvoch Nobelových 
cien za chémiu a fyziku a prípravou 
rôznorodých vedeckých experimentov. 
Počas danej návštevy sme boli 
oboznámení aj s logom projektu. Sú to 

presýpacie 
hodiny, 

ktoré 

symbolizujú prelínanie času, jeho 
pominuteľnosť, ale v neposlednom rade 
aj tradície a poznatky, ktoré nám naši 
predkovia zanechali a ktoré zároveň aj 
my zanechávame pre naše budúce 
generácie.  

V rámci oboznámenia sa s logom 
projektu sme v našej škole počas 
mesiaca október zorganizovali 
výtvarnú súťaž, ktorá bola zameraná 
na znázornenie loga rôznymi 

výtvarnými technikami. Autorom 
víťazného loga je Patrik Bachratý zo 
6. ročníka.   
 Okrem spomínaných aktivít nám 
priatelia a učitelia zo školy Povoa de 
Lanhoso v Portugalsku umožnili 
spoznať zvyky a tradície ich krajiny. 
Návšteva hradu Castelo de Lanhoso  a 
miestneho kostola, ktorý je úzko 
spojený s legendárnou Mariou Da 
Fonte (portugalská Jana z Arcu), bola 
pre mňa neuveriteľným zážitkom. 
Zároveň som si uvedomila, že aj 
v našom malom Abraháme sú 
významné osobnosti, ktoré svojimi 
činmi ovplyvnili život ľudí v Abra-
háme. A práve takýmto významným 
osobnostiam sa budeme venovať v ďal-
šej etape projektu. V rámci  
spomínaných  aktivít sme začali 
pracovať i na príprave webovej stránky 
projektu. Už počas mesiaca október sa 
nám ju podarilo skompletizovať.  
V prípade záujmu si ju môžete prezrieť 

na web. lokalite 
http://www.wix.com/comeniusslovakia/
comenius. V priebehu projektu bude 
stránka aktualizovaná. Podotýkam, že 
stránka je spracovaná v anglickom ja-

zyku, keďže práve daný jazyk je 
komunikačným jazykom projektu. Ale 
poďme pekne ďalej. 
Vďaka projektu Comenius „Minulosť 
formuje našu budúcnosť“  
mali naši žiaci možnosť navštíviť  

 
 
2.11.2011 jedinú ručnú výrobňu papiera 
na Slovensku v Prietrži. V rámci 
exkurzie mali možnosť vlastnoručne si 
vyrobiť papier a oboznámiť sa s tajom- 

 



Abrahámske noviny, ročník 8, 2011, č. 4                                                                                                                             Strana 6 

Takisto získali mnoho  významných 
historických vedomostí týkajúcich sa 
rôznych materiálov a zdrojov, ktoré 
nám už v dávnej minulosti slúžili na 
písanie. Počas exkurzie však žiaci naj-
viac obdivovali veľký skvost našej 
histórie, Mohylu Milana Rastislava 

Štefánika na Bradle.  
Informácie o jeho význame na národ-
nom a historickom poli pre slovenský 
národ sme  načerpali v Múzeu Milana 
Rastislava Štefánika v Košariskách. 
Pevne verím, že exkurzia bola pre nás 
všetkých veľkým prínosom a inšpi-
ráciou k ďalším projektovým aktivitám.  
Po skončení exkurzie naši žiaci naďalej 
pokračovali v spracovávaní zaujíma-
vých aktivít. Žiaci 8. ročníka vypraco-
vali  projekty týkajúce sa exkurzie 
a takisto krásne pojmové mapy zo živo-
ta M. C. Sklodowskej, ktoré boli použi-
té v záverečnej prezentácii o jej ve-
deckom prínose pre 20. a 21. storočie. 
Ich práce si môžete prezrieť v Come-
nius kútiku v areáli ZŠ M.Tareka počas 
mesiaca január. Ale i ostatní žiaci boli 
veľmi aktívni. Na prvom i druhom 
stupni sa žiaci počas vyučovania veno-
vali rôznym experimentom. Ich aktivi-
ty budú použité v záverečnej  etape 
spra-covania projektovej časti venova-

nej experimentom (január). Počas spo-
mínaných aktivít mali žiaci  možnosť 
preukázať svoju tvorivosť. Stačí iba 
trochu chcieť vidieť skutočné talenty 
a potom je naozaj všetko možné. Pri 
stvárnení 3 D presýpacích hodín svoju 
tvorivosť a šikovnosť preukázali najmä 
K. Kaššová, M. Ležovičová a S. Ko-
páčiková zo 7. ročníka. Ich modely 
presýpacích hodín budú takisto k na-
hliadnutiu v čo najbližšom čase. J. Šte-
funko zo 7. ročníka patrí medzi žia-
kov, ktorých M. Curie-Sklodowska na-
ozaj veľmi zaujala. Spracoval o nej pre-
zentáciu v anglickom jazyku. C. Cu-
ninková, R. Balušíková a J. Hitka (9. 
ročník) stvárnili význam osobnosti M. 
Curie-Sklodowskej v zaujímavom in-
terview vo filmovom prevedení. E. 
Bobeková (9. ročník) stvárnila M. C. 
Sklodowskú kresbou. 
Touto cestou ďakujem všetkým učite-
ľom a žiakom, ktorí sa zúčastnili na 

spomínaných 
projektových 
aktivitách, za 
ich snahu 
a ochotu zapo-
jiť sa do spo-
ločnej tímovej 
práce. Mnohé 
aktivity som 
detailne ešte 
na tomto mies-
te nespomenu-
la, pretože sa 
na ich záve-
rečnom spra-
covaní neustá-
le pracuje. Ale 

čo už môžem teraz prezradiť, je  
fakt, že i naďalej sa máme na čo tešiť! 

        Mgr. Martina Žgančíková 
koordinátorka projektu 

SVETOVÝ DEŇ MLIEKA 
NA NAŠEJ ŠKOLE 

Deti sú najohrozenejšou vekovou sku-
pinou z hľadiska príjmu primeraného 
množstva vápnika. V posledných ro-
koch sme na Slovensku zaznamenali 
prudký pokles spotreby mlieka a mlieč-
nych výrobkov, ktoré vápnik obsahujú. 
V súčasnosti dosahuje príjem vápnika 
u detí asi 60% odporúčaného množstva. 
Podľa zistení iba 43% detí pije mlieko 
denne, 45% nepravidelne a 12% detí 
nepije mlieko vôbec. Hlavným cieľom 
zvýšenia spotreby mlieka v školách je 
zvýšenie spotreby vápnika u školopo-
vinných detí, napr. obnovením mlieč-
nych  desiat. Tento fakt sme zobrali na 
vedomie a požiadali sme spoločnosť 
Rajo o mliečny automat. Našu žiadosť 

však zamietli z dôvodu nízkeho počtu 
žiakov na našej škole.  
Preto si aspoň 28.9.2011 žiaci našej 
školy aktívne pripomenuli „Svetový 
deň mlieka na školách“. Celý deň sa 
niesol v duchu zdravej mliečnej stravy 
– žiaci, ale aj učitelia boli oblečení 
symbolicky v bielych tričkách. Na de-
siatu dostali žiaci aj učitelia  jogurt 
a Actimel, ktoré s radosťou skonzumo-
vali. Tieto výrobky sme získali spon-
zorsky od spoločnosti Danone.  
Pre žiakov bola pripravená beseda 
s doktorkami z Regionálneho úradu ve-
rejného zdravotníctva v Galante, s kto-
rými má naša škola veľmi dobré vzťahy 
a ktoré veľmi ochotne prídu na našu 
školu vždy, keď ich o to požiadame.  
Cieľom besedy bolo vyvolať u žiakov 
záujem o zdravé stravovanie a zároveň 
ich informovať o význame mlieka pre 
zdravý vývoj mladého organizmu 
a o možnostiach predchádzania zdra-
vým stravovaním civilizačným choro-
bám.  Naši žiaci sa, ako vždy, do bese-
dy aktívne zapájali svojimi zvedavými 
otázkami. Toto podujatie sa opäť vyda-
rilo a tešíme sa na budúci ročník.  

Mgr. A. Kürthyová 
koordinátorka Zdravej školy 

iBOBOR V ŠKOLSKOM 
ROKU 2011/2012 

V tomto šk. roku súťažilo v kategórii 
Benjamín 12 774 žiakov 5. až 7. tr. 
z celého Slovenska. Z našej školy sa do 
súťaže v tejto kategórii prihlásili 9 (5 
žiakov zo 6. ročníka a 4 žiaci zo 7. tr.). 
Štyria z nich boli na našu veľkú radosť 
úspešnými riešiteľmi a v takto silnej 
konkurencii získali za svoje výborné 
výsledky diplomy. Najlepšie výsledky 
získali: Karolína Banášová (6. tr.), 
Patrik Bachratý (6. tr.), Michaela Ležo-
vičová (7. tr.) a Renáta Holobradá (6. 
tr.). Srdečne im gratulujeme a veríme, 
že sa zúčastnia a budú úspešní aj v 
budúcoročnom iBobrovi. 
V kategórii Kadet súťažilo 8253 žiakov 
8. a 9. ročníkov z celého Slovenska. Zo 
7 súťažiacich našej školy získal diplom 
úspešného riešiteľa Adam Karel. Srdeč-
ne mu gratulujeme a veríme, že 
v budúcom školskom roku sa bude dariť 
viacerým súťažiacim v tejto kategórii. 

Mgr. Viera Lehotská 
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ZO ŽIVOTA MIESTNEHO ODBORU MATICE SLOVENSKEJ 
V ABRAHÁME V IV. ŠTVRŤROKU 2011 

Miestny odbor Matice slovenskej 
v Cíferi organizoval už XIV. ročník 
jesenného cyklu koncertov, na ktorý už 
tradične pozýva aj členov MO MS 
v Abraháme. Na tomto cykle koncertov 
sa členovia nášho MO MS zúčastnili 
nasledovne. 
Dňa 23. októbra v Dome kultúry 
v Cíferi vystúpili umelci z Brna. Pri 
tejto príležitosti delegácia Abrahám-
skych matičiarov blahoželala pred-
sedovi MO MS v Cíferi, organistovi 
a vedúcemu cirkevného spevokolu 
MUDr. Viliamovi Hafnerovi k udeleniu 
najvyššieho obecného ocenenia „Čest-
ný občan obce Cífer“, ktoré mu udelilo 
obecné zastupiteľstvo pri príležitosti 
720. výročia prvej písomnej zmienky 
o obci.  
Dňa 6. novembra sa Abrahámski mati-
čiari zúčastnili na koncerte v kostole 
Sv. Michala v Cíferi, na ktorom vystú-
pil bratislavský chlapčenský spevácky 
zbor, ktorý s operou SND pochodil 
takmer všetky európske štáty a niektoré 
zámorské krajiny. 
Dňa 27. novembra sa naši matičiari 
zúčastnili v Dome kultúry v Cíferi na 
koncerte, na ktorom vystúpili umelci 
z Janáčkovej akadémie múzických 
umení v Brne.  
Dňa 21. októbra sa 23 matičiarov zú-
častnilo na kultúrnom podujatí v Mest-
skom kultúrnom stredisku v Galante s 
názvom „Trenčín, Trnava, ruža voňa-
vá“. Na podujatí vystúpili súbory 
z Trnavského, Trenčianskeho, Brati-
slavského a Košického kraja. 
Na brigáde organizovanej obecným 
úradom na čistení priestorov cintorína 
a jeho okolia sa dňa 28. októbra zú-
častnilo 12 matičiarov. 
Na výzvu správcu fary Mgr. Vladimíra 
Kiša sa na brigáde na čistení vonkajších 
priestorov kostola a fary zúčastnilo 9 
členov MO MS.  
Je nám veľmi ľúto, že tohto roku sa 
neuskutočnilo tradičné Mikulášske po-
sedenia členov MO MS, ktoré bolo 
organizačne a materiálne pripravené na 
10. decembra 2011. Mnohí členovia sa 
naň veľmi tešili. V živote je to žiaľ tak, 
že mnohým veciam zabránia často 
nepredvídané okolnosti a práca viace-
rých ľudí vyjde nazmar. Verím, že na 
budúci rok budeme v tejto tradícii opäť 
pokračovať. Tento výpadok sa budeme 
snažiť v najbližších mesiacoch iným 
spôsobom členom MO MS vynahradiť. 

Dňa 12. decembra 2011 sa uskutočnilo 
v Abraháme zasadnutie Krajskej rady 
Matice slovenskej Trnavského samo-
správneho kraja a Okresnej rady Matice 
slovenskej okresu Galanta. 

 Bohumil Čambál 
 predseda MO MS v Abraháme 

 

Zasadnutie Krajskej 
rady MS v Abraháme 
 
Významným dňom v živote našej obce 
a Miestneho odboru Matice slovenskej 
v Abraháme bol 12. december 2011. 
V tento deň rokovala v kultúrnom dome 
Krajská rada Matice slovenskej Trnav-
ského kraja a následne aj Okresná rada 
MS okresu Galanta. Zasadnutie získalo 
na význame prítomnosťou mnohých 
vzácnych hostí. 

Rokovanie svojou prítomnosťou poctili 
predseda Matice slovenskej Ing. Marián 
Tkáč, biskupský vikár docent Pavol 
Zemko, pani Eva Kristínová, nositeľka 
štátneho vyznamenania Ceny Ľudovíta 
Štúra, členka SND, riaditeľka Domov 
Matice slovenskej v Bratislave, Nitre 
a Galante, pracovníci oblastných praco-
vísk Matice slovenskej v Holíči, Šamo-
ríne, starosta obce Ing. Igor Németh 
a ďalší hostia. Na zasadnutí sa zúčastni-
li aj členovia výborov nášho MO MS.  
Po štátnej hymne SR účastníkov zasad-
nutia privítal predseda MO MS 
v Abraháme Bohumil Čambál. Násled-
ne s národne zameranou básňou vystú-
pila žiačka Základnej školy Michala 
Tareka v Abraháme. 
Starosta obce vo svojom príhovore 
oboznámil prítomných s charakteristic-
kými údajmi o obci, kultúrnymi, škol-
skými a spoločenskými zariadeniami, 
infraštruktúrou a tiež spoločenským 
životom obyvateľov obce.  
Pani Eva Kristínová vystúpila v pri-
pravenom kultúrnom pásme s básňou 
od Milana Rúfusa sprevádzaná fujaris-

tom. Tento nástroj určite v našom kul-
túrnom dome zaznel prvýkrát vo svojej 
histórii. 

 
Po kultúrnom úvode pokračovalo ofi-
ciálne zasadnutie Krajskej rady MS, 
ktoré otvorila jej predsedníčka PhDr. 
Libuša Klučková.  
Predseda Matice slovenskej Ing. Ma-
rián Tkáč oboznámil prítomných s prá-
cou Ústredia MS, o organizovaných 
matičných podujatiach na Slovensku 
v roku 2011, ako aj podujatiach pláno-
vaných na rok 2012. Vyzdvihol spolu-
prácu s ďalšími inštitúciami v štáte, 
ktorá sa postupne rozširuje.  
Na zasadnutí bol prerokovaný termín 
a príprava Krajského snemu MS Trnav-
ského kraja v roku 2012 a ďalšie orga-
nizačné záležitosti a činnosti MO MS.  
 
 

 
 
 
Docent Pavol Zemko, biskupský vikár 
Trnavskej arcidiecézy vo svojom vys-
túpení požiadal predsedu Matice slo-
venskej Ing. Mariána Tkáča o spolu-
prácu a finančnú podporu zo strany MS 
pri organizovaní literárno-výtvarnej 
súťaže, ktorá je organizovaná každo-
ročne pod názvom „Nasledovníci Jána 
Palárika“. Na tejto súťaži sa zúčastňujú 
súťažiaci vo všetkých vekových kate-
góriách na celom Slovensku. Predseda 
Matice slovenskej veľmi ústretovo 
súhlasil s požadovanou spoluprácou 
a prisľúbil pomoc pri rozširovaní súťa-
že medzi matičiarmi v zahraničí.  
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Na záver zasadnutia, ktoré prebiehalo 
vo vianočnej atmosfére, si zúčastnení 
zaspievali najkrajšiu vianočnú pieseň 
„Tichá noc, svätá noc“. 
Posedenie pokračovalo v priateľskej 
atmosfére aj po ukončení oficiálnej čas-
ti pri výbornej vianočnej kapustnici. Pri 
odchode účastníci ďakovali za milé 
prijatie, srdečnosť a pohostinnosť počas 

rokovania. Viacerí z prítomných našu 
obec navštívili prvýkrát, takže veľmi 
ocenili aj výstavu fotografií inštalovanú 
na paneloch rozmiestnených v kultúr-
nom dome. Z fotografií si mohli urobiť 
predstavu o živote v našej obci. 
Členovia výborov MO MS v Abraháme 
venovali príprave tohto podujatia nemá-
lo času a úsilia. Všetci však vyžarovali 
spokojnosťou, že svoju rodnú obec 

Abrahám a Miestny odbor Matice 
slovenskej v Abraháme zviditeľnili 
v tom najlepšom svetle nielen v kraji 
Trnavskom, Bratislavskom a Nitrian-
skom, ale aj v osobe predsedu Matice 
slovenskej i na celom Slovensku. 

Darina Bartošová 
 Členka výboru MO MS v Abraháme 

 

Poďakovanie  predsedníčky Krajskej rady Matice slovenskej 
Trnavského kraja 

 
V Dunajskej Strede 16. decembra 2011 

Vážený pán starosta, 
12. decembra t.r. ste nám ako starosta obce Abrahám ponúkli v Kultúrnom dome miesto pre realizáciu konania Krajskej 

rady Matice slovenskej Trnavského kraja. Zasadnutie sa uskutočnilo nie prvý raz vo Vašej obci, no zakaždým aj vďaka 
starostovi obce bolo pripravené na vysokej úrovni a v mimoriadne srdečnom ovzduší. Svoje poďakovanie vyslovujeme členom 
MO Matice slovenskej v Abraháme, ktorí sa pričinili, aby sa pracovné zasadnutie Krajskej rady MS nieslo v príjemnom 
a pohostinnom ovzduší. Naše poďakovanie a úcta samozrejme patrí p. Bohumilovi Čambálovi, ktorý je, zdá sa nám, dušou 
obce a jej patrónom v najlepšom slova zmysle. Jeho rozumné, konštruktívne návrhy v prospech práce Matice slovenskej 
a samozrejme nášho národného diania nachádzajú veľkú odozvu a podporu v radoch matičiarov . 

Vážený pán starosta, zakaždým je pre nás cťou navštíviť Vás a zasadnúť u Vás ako Krajská rada MS Trnavského kraja. 
Prijmite naše poďakovanie, naše prianie, aby sa Vám všetkým darilo v prospech Vašej obce. Požehnané sviatky, Krista Pána 
narodenie prajeme všetkým obyvateľom Abrahámu. 
 
S úctou                                                                                                                                               PhDr. Libuša Klučková 

  predsedníčka Krajskej rady MS Trnavského kraja 
 

ABRAHÁM V OBDOBÍ VEKOV – 780. VÝROČIE PRVEJ 
PÍSOMNEJ ZMIENKY O OBCI 

 
V živote ľudí sa stalo tradíciou po-
zastaviť sa pri okrúhlych výročiach, 
keď sa v spomienkach vraciame k pred-
chádzajúcej životnej púti. Gratulanti 
nám často pripomenú hlavne dosiah-
nuté úspechy, záslužné činy pre rodinu, 
pre spoločnosť a želajú v ďalších ro-
koch pevné zdravie a pokračovanie 
v dosahovaní ďalších úspechov.  
Inak by to nemalo byť ani pri okrúh-
lych výročiach o prvej písomnej zmien-
ke o existencii obce.  
Aj keď o živote ľudí na území našej 
obce sú historické doklady – archeo-
logické nálezy už z praveku, predsa len 
rodným listom obce je prvá písomná 
zmienka o existencii už spoločensky 
skonsolidovaného a stáročiami pokra-
čujúceho života obyvateľstva obce 
Abrahám. Takýmto dokladom o exis-
tencii našej obce je testament grófa 
Šebeša, pána Pezinka a Svätého Jura, 
správu kráľovských viníc za panovania 
Ondreja II., ktorý bol spísaný vo vte-
dajšom Svätom Abraháme na majetku 
jeho syna Abraháme dňa 5.3.1231. 

 Ďalšia listina, v ktorej je spomínaná 
obec Abrahám, je zo 6.7.1266 spísaná 
v Nitrianskej kapitule v súvislosti s pre-
dajom majetku pri Majcichove, v ktorej 
sa vymenúvajú susediace obce, medzi 
ktorými je spomenutá aj obec Abrahám, 
ktorá je majetkom syna grófa Šebeša. 
Od týchto prvých písomných dokladov 
sa už obec Abrahám spomína v rôznych 
písomnostiach častejšie. 
Prvými nám známejšími majiteľmi ob-
ce boli Šebešovci – rod. Hunt-Poznan, 
grófi z Pezinka a Svätého Jura. Gróf 
Abrahám I. dal postaviť drevený kostol, 
ktorý mal byť najkrajší v Bratislavskej 
župe. V dokumente z vizitácie vykona-
nej roku 1397 Ostrihomskou kapitulou 
sa uvádza, že v Abraháme je samo-
statná fara. 
Roku 1430 dáva kráľ Žigmund Luxem-
burský panstvo Šintava do zálohu Šte-
fanovi a Jurajovi z Rozhanoviec (Roz-
góny), do ktorého patrí aj obec 
Abrahám pod názvom ZenthAbrahám. 
Na prelome 15. a 16. storočia sa šintav-
ské panstvo dostáva do vlastníctva 

Juraja z Kaníže, ktorý si zobral za 
manželku vdovu po Ladislavovi Rozha-
novskom. 
Roku 1523 uhorský kráľ Ľudovít II. 
Jagelovský daroval rozsiahle panstvo 
šintavské a bernolákovské Alexejovi 
Turzovi, ktorý ich vlastnil celé storočie. 
Posledný Thurzovci – Adam a Michal 
vymreli a šintavské panstvo sa dostáva 
roku 1636 do rúk uhorského palatína 
Mikuláša Esterházyho. Tento grófsky 
rod vlastnil Abrahám až do vzniku I. 
Československej republiky roku 1918 
Odvtedy ich vplyv na obec upadal 
a časť ich pôdy bola rozparcelovaná 
súkromným majiteľom.  
V 20. storočí postupne vznikali Prvá 
Slovenská republika, Československá 
republika, znovu samostatná Slovenská 
republika. 
Cesta obyvateľov Abrahámu nebola po 
stáročia vôbec ľahká. Obcou sa prehna-
lo veľa katastrôf a tragických udalostí. 
Už v 13. storočí sa obcou prehnali 
tatárské hordy, ktoré za sebou nechávali  
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vyvraždené a vypálené dediny. Obyva-
teľstvo Abrahámu bolo katolícke až do 
chvíle, keď šintavské panstvo získali 
Thurzovci, ktorí boli evanjelikmi. 
V tom čase bolo pravidlom, že akého 
náboženstva boli zemepáni, také museli 
prijať aj ich poddaní. Obyvateľstvo mu-
selo konvertovať na evanjelickú cirkev, 
čo sa neobišlo bez násilností. V tom ča-
se zanikla aj abrahámska fara. Navyše 
roku 1530 turecké vojská vyplienili 
obce v okolí šintavského hradu a tisíce 
ľudí odvliekli do zajatia. V priebehu 
16. storočia plienenie zopakovali ešte 
niekoľkokrát.  
V 20. rokoch 17. storočia Thurzovci 
konvertovali na katolícku vieru a pro-
ces rekatolizácie pokračoval aj za pan-
stva Esterházyovcov. Evanjelici, ktorí 
nechceli pristúpiť na katolícku vieru, 
museli opustiť obec.  
Vlastníci šintavského panstva Thurzov-
ci sa starali aj o povznesenie školstva 
a podporovali študentov, čo nemožno 
povedať o Esterházyovcoch. Svedčí 
o tom aj písomnosť zo začiatku 19. 
storočia, ktorá sa nachádza v Obecnom 
múzeu, na ktorej je celé obecné zastupi-
teľstvo vrátane richtára podpísané len 
krížikom. Boli analfabeti. 
V 19. storočí okrem silnej maďarizácie 
obyvateľstvo postihli aj veľké kata-
strofy. Roku 1831 to bola epidémia 

moru, ktorej podľahlo 51abrahám-
čanov. Roku 1862 veľký ničivý požiar, 
po ktorom zostalo len niekoľko domov, 
kostol a panský majer.  
K určitému zlepšeniu životných pod-
mienok obyvateľstva došlo až po I. 
svetovej vojne, ktorá zanechala v obci 
veľa vdov a sirôt, ale vznikom I. Čes-
koslovenskej republiky roku 1918 zba-
vila ich maďarizačného útlaku 
a mnohým bezzemkom sa dostalo pôdy 
rozparcelovaním časti pôdy Esterhá-
zyovcov.  
Obyvateľstvo však v 30. rokoch 20. 
storočia potrápila veľká hospodárska 
kríza, ktorá mnohých vyhnala za prácou 
do zahraničia. Napriek tomu v tomto 
kritickom období zásluhou správcu fary 
dek. Dr. Michala Tareka sa v obci po-
stavili veľmi významné stavby a svoju 
pomoc nasmeroval najmä na najchu-
dobnejšie rodiny, ktorým pomohol 
získať pôdu a bývanie.  
Po II. svetovej vojne, ktorá výrazne 
nezasiahla do života obyvateľov našej 
obce, došlo k významnej zmene najmä 
v oblasti poľnohospodárstva. Došlo ku 
kolektivizácii a združstevňovaniu pôdy.  
V tomto období došlo k prudkému 
nárastu počtu obyvateľov. Roku 1961 
bolo v obci 1579 obyvateľov, čo je 
v histórii najvyšší počet. Dnes má obec 
1150 obyvateľov. 

Úmerne k zvýšeniu počtu obyvateľov 
došlo aj k zvýšeniu počtu nových ro-
dinných domov. Bola postavená väčšia 
časť Novej ulice a veľa rodinných do-
mov pribudlo v Družstevnej a Veternej 
ulici.  
Mnohým obyvateľom sa dostalo stre-
doškolského a vysokoškolského vzdela-
nia, ktoré povzniesli spoločenskú 
a kultúrnu úroveň v živote obce. 
V tomto článku pri príležitosti 780. 
výročia prvej písomnej zmienky o obci 
som sa dotkol len najzávažnejších kľú-
čových momentov z dlhej histórie., Iste 
by sa dalo priblížiť ešte veľa udalostí, 
ktorými obec prešla počas 780 rokov. 
Je to výročie, ktoré by sme nemali 
prejsť bez povšimnutia. Zaslúžia si to 
naši predkovia. Môžeme byť hrdí na 
našu históriu, na našich predkov, ktorí 
sa tu rodili, žili, pracovali a umierali, na 
tých, ktorých pokryla abrahámska zem. 
Zanechala tu každá generácia vždy 
hmatateľný odkaz pre svojich nasle-
dovníkov pre ich lepší život. 
Aj my máme povinnosť, aby sme tiež 
hmatateľný odkaz zanechali našim 
potomkom so želaním, aby v tejto našej 
krásnej starobylej obci prežili v budúc-
nosti veľa pekných životných príbehov 
v spoločnosti svojich rodín a spolu-
občanov. 

 Bohumil Čambál 
 

  
 VIANOCE SVIATKY PRE VŠETKÝCH 
 

 
Vianoce sú vraj najkrajšími sviatkami 
roka. Aj si to myslím. Sú to sviatky 
pokoja, ticha, lásky, porozumenia. 
Alebo si to tak všetci prajeme... Je však 
veľa ľudí, ktorí sa stále za niečím nahá-
ňajú, nepostoja, nenájdu si čas na upo-
kojenie svojej mysle. Zabúdame aj na 
starých, chorých, postihnutých, deti 
v detských domovoch, ľudí bez domo-
va. Zabúdame dokonca aj na tých, čo 
žijú vedľa nás. Na Vianoce si na nich 
zrazu spomenieme a radi by sme do-
behli ten čas, keď sa pre nich v našom 
časovom rozvrhu nenašla „voľná“ chví-
ľa. Nebolo by lepšie, keby sme na nich 
dokázali myslieť celý rok? Ťažko radiť, 
ako to urobiť – aby sme pomohli, 
a neuškodili... Asi je to otázka svedo-
mia každého zvlášť. Ako v tom biblic-
kom príbehu o boháčovi, čo dal veľa 
zlata, a žene, ktorá dala posledný groš... 
 

 
Ikona Kristovho narodenia 

 
 
 

Vianoce sú sviatky pre všetkých – pre 
všetkých, ktorí cítia túžbu po dobre, 
pokoji a vzájomnom porozumení. Rok 
čo rok k nám prichádzajú – pomaly, 
najskôr nenápadne, potom vo svetle, 
kráse, lesku a plnej nádhere vianočných 
sviatkov. Je to tak, najkrajšie sviatky 
roka sa opäť blížia... 
Radostné, čarovné, bohaté, pokojné, 
láskyplné, veselé, milostiplné... Iba 
jediné sviatky v roku majú toľko prí-
vlastkov – VIANOCE.  
A pretože nielen v duši, ale i všade 
okolo seba chceme mať „sviatočno“, 
rozsieťme stromček, obdarujme sa 
navzájom dobrými skutkami, milými 
slovami, úprimným úsmevom... 
Kiežby to vianočné svetlo porozumenia 
a pokoja zotrvalo v nás čo najdlhšie. 
Bol by to najkrajší vianočný dar. Priči-
niť sa oň musíme predovšetkým sami, 
vo svojom vnútri. 

                   Helena Bernadičová 
 



 
 
 

Tabuľka – jeseň dorast 

# Klub Z V R P Skóre Body + Body 
1. Dolná Streda 12 10 1 1 38: 14 31 13 
2. Pusté Sady 12 10 0 2 60: 17 30 12 
3. Pusté Úľany 12 7 1 4 49: 22 22 7 
4. Čierna Voda 12 6 2 4 43: 34 20 2 
5. Horné Saliby 12 6 1 5 28: 23 19 -2 
6. Šintava 12 5 3 4 43: 15 18 -3 
7. Topoľnica 12 5 2 5 29: 33 17 -1 
8. Dolné Saliby 12 5 1 6 22: 29 16 1 
9. Mostová 12 4 2 6 21: 26 14 -4 

10. Jelka 12 3 4 5 24: 35 13 -5 
11. Matúškovo 12 3 2 7 18: 43 11 -10 
12. Abrahám 12 3 1 8 36: 56 10 -5 
13. Tomášikovo 12 1 0 11 18: 82 3 -15 
14. voľno 0 0 0 0 0: 0 0 0 
 

Tabuľka – jeseň muži 

# Klub Z V R P Skóre Body + Body 
1. Pusté Úľany 13 13 0 0 50: 11 39 21 
2. Pata 13 12 0 1 51: 14 36 18 
3. Čierna Voda 13 10 1 2 30: 12 31 13 
4. Veľký Grob 13 8 0 5 39: 19 24 3 
5. Jánovce 13 7 1 5 21: 23 22 1 
6. Gáň 13 5 1 7 20: 24 16 -2 
7. Šalgočka 13 4 2 7 21: 30 14 -4 
8. Vozokany 13 4 1 8 30: 24 13 -5 
9. Kráľov Brod 13 3 4 6 22: 27 13 -5 

10. Galanta "B" 13 4 1 8 19: 35 13 -8 
11. Abrahám 13 4 1 8 18: 36 13 -8 
12. Hoste 13 3 2 8 21: 32 11 -10 
13. Malá Mača 13 3 1 9 24: 44 10 -11 
14. Kajal 13 3 1 9 21: 56 10 -11 
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ZÁVER JESENNEJ ČASTI FUTBALOVEJ SEZÓNY

Na záver jesennej časti sezóny 2011/2012 sme uhrali, ako 
sa u nás na Liptove hovorí, „trt 
makový“. Teda myslím tým 
bodový zásah nášho mužského 
kádra. Nehovorím o hre, 
s výnimkou zápasu vo 
Vozokanoch, nám vždy chýbal 
len kúsok šťastia, alebo 
nezaujatého rozhodcu,  lebo ako 
povedal jeden náš hráč – Abrahám, je mašina na šance. 
Dodám, že už len tie góly by to chcelo. Fanúšikov sme tak 
hádam potešili aspoň dobrými výkonmi, ktoré sme podali 
v zápasoch s Patou, Čiernou Vodou a s Kráľovým 
Brodom. Takže zimovať budeme na 11. mieste tabuľky. 
O čo menej sa darilo našim mužom, o to viac nás tešili 
výsledky a hra našich žiačikov, ktorí sa zlepšujú od kola 
ku kolu. Záver sezóny ukončili  domácim víťazstvom nad 
Šintavou, takže sľub výmeny pozápasových „párečkov“ 
za víťaznú cigánsku bol v tomto prípade namieste.  
Zimovať budú teda v tabuľke na 10. mieste. A aby  mohol 
navyše  žiacky tréner chodiť celú zimu  hrdo po 
Sládkovičove, dopriali  jeho zverenci  v prípravnom 
zápase žiakom Sládkovičova na jeho domácej pôde peknú 
nakladačku. Tešili sme sa aj z hry nášho dorastu, ktorý 
pod vedením nového trénera robí veľké pokroky, o čom 
svedčia najmä pochvaly od trénerov našich jesenných 
súperov, a veríme, že ak sa dorastencom na jar vyhnú 
zranenia, prídu aj bodové výsledky.  
S blížiacim sa koncom roka by som chcel touto cestou 
poďakovať všetkým našim priaznivcom a fanúšikom, 
ktorí nám celú sezónu pomáhali či už priamo pri 
organizácií zápasov a podujatí  alebo nepriamo svojím 
potleskom a povzbudzovaním na ihrisku. Taktiež všetkým 
hráčom, trénerom a vedúcim mužstiev, ktorí si nájdu čas 
na futbal aj popri zamestnaní alebo školských, či iných 
povinnostiach.  Ďalej sa chcem poďakovať obci za 
finančnú podporu a svojim kolegom z vedenia klubu 
a funkcionárom za ich prácu, ktorú robia pre klub.  
Oddýchnite si poriadne, jar je tu čoskoro ! 

Prajem všetkým príjemné prežitie vianočných sviatkov 
a všetko dobré v novom roku. 

Marián Sliacky                
tajomník OFK Abrahám 

 

 

 

 

 

Tabuľka – jeseň žiaci 

# Klub Z V RP Skóre Body + Body 
1. Veľká Mača 12110 1 102: 17 33 15 
2. Sládkovičovo 12100 2 62: 31 30 12 
3. Váhovce 11 9 1 1 117: 13 28 13 
4. Pata 12 9 0 3 54: 25 27 9 
5. Dolná Streda 12 8 1 3 79: 23 25 7 
6. Pusté Úľany 12 5 1 6 25: 26 16 -2 
7. Šintava 12 5 1 6 27: 29 16 -2 
8. Jelka 12 5 1 6 42: 57 16 -2 
9. Veľký Grob 11 4 0 7 21: 42 12 -3 

10. Abrahám 12 2 2 8 22: 94 8 -10 
11. Gáň 12 1 2 9 18: 78 5 -13 
12. Vinohrady nad Váhom 11 0 2 9 12: 111 2 -16 
13. Šalgočka 9 0 1 8 14: 49 1 -14 
14. voľno 0 0 0 0 0: 0 0 0 
 

VÝZNAMNÉ VÝROČIA 
A JUBILEÁ ROKU 2012 
1752 – František Esterházy si vyhra-
dzuje svoje lesy v Abraháme pre 
účely súkromnej  poľovačky (260. 
výročie) 
1757 – svedectvo župných úradníkov 
o priateľskej dohode medzi obcami 
Pusté Úľany a Abrahám v spore 
o chotárne hranice (255. výročie) 
1782 – bol postavený terajší, v tom 
čase jednoloďový kostol (230. 
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OFK MUŽI 2011 

 
  
 OFK DORAST  2011                                    

 
 

OFK ŽIACI 2011 

 

1787 – rozhodnutie župy prešetriť 
sťažnosť obyvateľov Abrahámu na 
nerovnomerné daňové zaťaženie (225. 
výročie) 
1787 – prešetrenie prenájmu urbár-
skych usadlostí v Abraháme prísluš-
níkmi zemianskej rodiny Burianových 
(225. výročie) 
1817 – obec Abrahám prechádza 
z Nitrianskeho panstva Esterházyov-
cov pod Čeklíske (Bernolákovské) 
panstvo (195. výročie) 
1847 – Čeklíske panstvo po smrti 
Jozefa Esterházyho pripadlo bratovi 
Michalovi,majiteľovi panstva Tomáši-
kovo (Tallos) (165. výročie) 
1862 – prichádza na faru v Majcichove 
s filiálkou Abrahám Ján Palárik (150. 
výročie) 
1862 – v Abraháme vypukol ničivý 
požiar, zhoreli obe strany ulice od 
Oravcov, na druhej strane od Žgan-
číkov (zdravotné stredisko) až po 
kostol a obe ulice okolo kostola. Zo-
stalo len pár domov, kostol a panský 
majer (150. výročie) 
1867 – v Abraháme sa narodil Andrej 
Čambál, významný kňaz Spoločnosti 
Ježišovej, spoluzakladateľ 
abrahámskej farnosti (145. výročie) 
1867 – sochu Svätého Jána Nepomuc-
kého dal vyhotoviť Andrej Čambál 
(145. výročie) 
1902 – zomrel prvý nám známy 
slovenský učiteľ Jozef Žačko. Od roku 
1882 bol členom municipálneho výbo-
ru župy bratislavskej, kde vybojoval 
finančné príspevky na rozšírenie abra-
hámskej školy (110. výročie) 
1932 – učitelia Ján Puchart a Silvester 
Jánošík založili futbalový klub ŠK  
Abrahám (80. výročie) 
1937 – zo zbierky veriacich sa zakúpil 
nový hlavný oltár (75. výročie) 
1962 – vybudovanie zdravotného 
strediska (50. výročie) 
1962 – vybudovanie domu smútku 
v cintoríne (50. výročie) 
1962 – vybudovanie sociálnej budovy 
TJ Abrahám (50. výročie) 
1967 – vybudovanie administratívnej 
budovy JRD Abrahám (45. výročie) 
1972 – ukončenie plynofikácie obce 
(40. výročie) 
1997 – obnovenie činnosti Dobrovoľ-
nej hasičskej organizácie (15. výročie) 
2002 – vonkajšia maľovka kostola 
a realizácia rozsiahlych úprav a opráv 
 objektu kostola (10. výročie) 
2007 – výstavba hlavného kanalizač-
ného zberača cez obec (5. výročie) 
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 ZÁVER ROKA V DOBROVOĽNOM HASIČSKOM ZBORE 
 

Po veľmi úspešnej športovej sezóne 
v DHZ Abrahám nastal čas aj na pre-
venciu. Plánované preventívne protipo-
žiarne kontroly sa uskutočnili v sobotu 
15.10., keď kontrolná hliadka v zložení 
Peter Čambál, Marek Parák a Róbert 
Hričo kontrolovala nehnuteľnosti, naj-
mä prístup k hlavným uzáverom plynu, 
vody a elektrickej energie a zisťovala 
typ kúrenia. Uvedené údaje sme podľa 
stanovených predpisov zaslali na kraj-
ský úrad požiarnej ochrany v Trnave. 

Kontroly prebiehali od domu č. 100 až 
po dom č. 200. Chceme sa poďakovať 
všetkým ľudom, ktorí nám otvorili 
a umožnili kontrolu a aj za pozitívny 
prístup k nám hasičom. Dňa 20.10. naši 
hasiči zabezpečovali dohľad po rozsiah-
lom požiari v Pustých Úľanoch. Profe-
sionálnym hasičom zo Senca, Galanty a 
Serede sa po vyše 4 hodinách podarilo 
uhasiť požiar, ktorý vznikol pri rozobe-
raní čerpacích zariadení PHM. Po dobu 
troch hodín hasiči Štefan Palčo, Peter 

Čambál a Marek Parák zabezpečovali 
dohľad nad miestom požiaru. Dňa 8.11. 
bol dobrovoľným hasičom oznámený 
požiar strniska a zvyškov po zbere ku-
kurice na konci našej obce pri vinohra-
de. Išlo o vypaľovanie, ktoré sa však 
majiteľom vymklo spod kontroly. Na 
hasenie sme použili hasiace prístroje 
a drobné ohniská požiaru sme zahádzali 
zemou. Nasledujúce 2 hodiny hasiči 
Štefan Palčo, Róbert Hričo a Peter 
Čambál zabezpečovali dozor. Podrob-
nejší článok o situácii v Pustých Úľa-
noch, ako aj fotky zo zásahov môžete 
nájsť na www.dhzabraham.sk. Na 
stránke okrem nových fotografií nájdete 
všetky akcie, na ktorých sme sa zúčast-
nili, naše pripravované akcie, staršie 
články z abrahámskych novín a čerpanie 
financií z obecného rozpočtu. Blíži sa 
záver roka a s ním rozsiahla technická 
príprava na ďalšiu sezónu. Nezabúdame 
ani na to, že nasledujúci rok to bude pre 
náš zbor 15 rokov od znovuzaloženia 
roku 1997. Chcel by som sa poďakovať 
všetkým hasičom a všetkým ľudom za 
podporu a do nového roka im prajem 
veľa šťastia a úspechov. 

Róbert Hričo 
predseda DHZ Abrahám 

 
 

CVIČENIE PRE VŠETKÝCH                   
               ZUMBA 

CVIČENIE PRE VŠETKÝCH 

Na záver roka ďakujem všetkým ženám aj mužom, ktorí sa počas roka 2011 zúčastňovali na ZUMBE v Abraháme, že podpori-
li túto športovú aktivitu, že sme sa spolu poriadne vyskákali v kultúrnom dome aj na ihrisku. Samozrejme v neposlednom rade 
ďakujem kultúrnej komisii  a  pánu starostovi za to, že mi umožnili zumbu v Abraháme prevádzkovať.  
A veľká vďaka patrí aj pani Ruženke, ktorá vždy vyčarila úsmev na našich tvárach, keď prišla odomknúť „kulturák“.  
A keďže zumba v Abraháme sa končí, pozývam Vás do Sládkovičova a Veľkej Mače, kde zumbujeme ďalej.   
Zo želaním krásneho prežitia nasledujúcich sviatkov 

Nina Áčová 
Sládkovičovo: 
UTORKY   1900 – 2000   Extremezumba, je potrebné priniesť si činky a karimatku) v kultúrnom dome 
ŠTVRTKY 1730 – 1830  Zumba, telocvičňa ZŠ Školska ulica 
 
Veľká Mača: 
STREDY   1900 – 2000   Zumba, kultúrny dom 
NEDELE   1700 – 1800   Zumba, kultúrny dom  
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